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Zápis č. 9 

z jednání Komise pro informatiku  
a SmartRegion 

Rady Olomouckého kraje 

ze dne 18.01.2022 

 

 

Přítomni: Nepřítomni: 

Kapounek Petr  

Calábková Dana, Ing.  

Hampl Václav, Mgr.  

Horký Jaromír Omluveni: 

Hrubý David Žebrok Jan, Ing. 

Kuděla Michal, Mgr.  

Měřínský Petr, Ing.  

Musil Tomáš  

Pelikán Matouš, Mgr. Hosté: 

Popelák Lukáš Dvořáková Kocourková Zdeňka, Ing. 

Suchánek Aleš, Ing. Musialek Libor, Ing. 

Štursa Aleš  

Vlazlo Tomáš  

Zápeca Kamil  

  

 
 
Program: 
1) Úvod 

2) Report gesční radní 

3) Kontrola NÚKiB  

4) I-výzva - dotace na digitální vysokokapacitní sítě 

5) Dotazy, podněty, různé  

6) Závěr 
 

Zápis: 
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1) Úvod 

Úvodního slova se ujal předseda komise pan Petr Kapounek. Přivítal přítomné a zahájil 

jednání komise. 

 

2) Report gesční radní 

Paní radní Dvořáková Kocourková seznámila členy s novinkami týkajícími se Komise 
pro informatiku a SmartRegion Rady Olomouckého kraje. Radě Olomouckého kraje 
bude předložen 24.1.2022 ke schválení dotační program, který se skládá ze dvou 
dotačních titulů: 1. DT podpora přípravy a realizace smart opatření, 

 2. DT podpora realizace smart opatření v oblasti eHealth. 
 

Informace k 1. dotačnímu titulu: 
1. dotační titul – žadatelem by měla být města a obce. Měl by sloužit k podpoře na 
zpracování strategických a koncepčních dokumentů, analýz, studií proveditelnosti 
nebo projektových dokumentací na smart projekty v oblastech energetiky, dopravy, 
životního prostředí, eGovernment a v oblasti vysokorychlostního internetu. 
Dotace by měly být poskytnuty na aktivity typu: nákup smart vybavení přímo související 
s projektem, instalace a zprovoznění vybavení a zprovoznění nebo kombinace 
obojího. 
Pro obce v územním obvodu Olomouckého kraje a u vysokorychlostního internetu pro 
obce do 2000 obyvatel. 
Celkem bude k čerpání částka 2 000 000 Kč. 
Informace k 2. dotačnímu titulu: 
2. dotační titul – byl vypsán na základě zkušeností s realizací projektů Národním 
telemedicínským centrem FNOL během roku 2021. Proto vznikl 2. dotační titul, aby 
mohlo telemedicínské centrum i jiná zdrav. zařízení žádat o dotace na podporu smart 
projektů.  
Celkem bude k čerpání částka 2 000 000 Kč. 
V dotačním programu tak bude celkem 4 000 000 Kč 
V provozním rozpočtu zbyde 7,7 mil. Kč, které budou sloužit pro realizaci smart 
projektů Krajského úřadu Olomouckého kraje (dále jen KÚOK).  
Min. výše dotace na projekt je 30 000Kč 
Max. výše dotace na projekt je 250 000Kč, 
Spoluúčast čerpajících je stanovená na min. 50 % bez ohledu na velikost obce. 
Administrátorem bude Odbor strategického rozvoje KÚOK – rozhodujícími hledisky pro 
realizaci a získání dotace bude: počet obyvatel, výše spolufinancování, vazba projektu 
na vyvážený rozvoj kraje, finanční zajištění projektu – vícezdrojové zajištění 
 

3) Kontrola NÚKiB 

Host Ing. Libor Musialek (manažer kybernetické bezpečnosti pro Krajský úřad 
Olomouckého kraje) seznámil členy výboru s výsledky kontroly NÚKiB. Byly 
kontrolovány 2 VISY – pošta a spisová služba. Členové komise měli k dispozici 
manažerské shrnutí obsahující výsledky šetření. Pan Musialek vysvětlil konkrétní 
závěry. Zároveň nastínil kroky k jejich odstranění. Pan Musialek dále seznámil členy 
se softwarem CSA a k čemu tento software slouží. Z důvodu bezpečnosti informací 
není manažerské shrnutí součástí přílohy. 
  
Byla vznesena připomínka ohledně zálohování dat: 
Paní Ing. Dana Calábková řekla, že archivují data vědecké knihovny v technologickém 
centru Olomouckého kraje, kde nejsou údajně zálohována. A tato skutečnost je trápí. 
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Nyní bude probíhat obnova technologického centra ve vědecké knihovně. Proto 
navrhuje, že by bylo vhodné provést obnovu technologického centra na krajském 
úřadě současně s obnovou technologického centra ve vědecké knihovně.  
Proběhla diskuse nad tímto tématem a nad tématem zálohování technických center. 
Dle paní radní Dvořákové Kocourkové momentálně není připraven žádný projekt na 
obnovu nebo zálohování technologického centra a o rozsahu záloh nemá aktuálně 
dostatek informací. 
Dle pana Ing. Musialka stojí za zvážení úvaha nad využitím cloudových služeb pro 
knihovnu – dle něj vychází provozní náklady s výhledem na 5 let stejně a nemusí se 
obnovovat hardware po 5 letech. 
Pan předseda Kapounek navrhl řešení hledat subjekt z řad veřejného sektoru pro 
vzájemné zálohování datacenter. Výhodou je, že potřebu mohou mít i tyto subjekty. 
Po diskusi komise přijala následující usnesení: 

UKI/9/3/2022 Kontrola NÚKiB 

Komise doporučuje: 

Hledat subjekt z řad veřejného sektoru pro vzájemné zálohování datacenter. 

Odpovídá: Ing. Zdeňka Dvořáková Kocourková 

Výsledek hlasování: Pro/14, Proti/0, Zdržel se/0 

V současnosti je vypsáno výběrové řízení na pozici kybernetický manažer, ale také se 
vypisuje veřejná zakázka na externího dodavatele služeb manažera kybernetické 
bezpečnosti. Na základě výsledků z těchto výběrových řízení se rozhodne, kterou 
variantu zvolit. Dle doporučení NÚKiB a pana Musialka je doporučováno vybrat 
vlastního zaměstnance. Nad výhodami obou řešení proběhla diskuse, jejímž 
výsledkem je usnesení: 

 

UKI/9/3/2022 Kontrola NÚKiB 

Komise doporučuje: 

V souladu se závěry kontroly NÚKiB doporučujeme změnu organizační struktury tak, 
aby manažer kybernetické bezpečnosti nebyl nadále podřízeným vedoucího odboru 
Informačních technologií Krajského úřadu Olomouckého kraje. 

Odpovídá: Ing. Zdeňka Dvořáková Kocourková 

Výsledek hlasování: Pro/14, Proti/0, Zdržel se/0 

 

4) I-výzva - dotace na digitální vysokokapacitní sítě 

Pan Kapounek představil členům dotace na vysokokapacitní sítě (NPO), jejich historii 

až po současnost. Podklady měli členové komise přístupné ve skupině MS Teams.  

Olomoucký kraj připomínkoval výzvu spolu se Středočeským krajem – ohledně 

nezcizitelného práva užívání – žádali o jeho zařazení do dotačního projektu. Čas na 

připomínkování již vypršel. Program je zaměřen na pokrývání konkrétních adresních 

míst.  Dopad na Olomoucký kraj je značný, protože máme velké problémy s pokrytím 
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vysokorychlostního internetu po celém území Olomouckého kraje, bude sem tedy 

spadat velké množství obcí. 

Celkem je v dotaci částka 1,45 miliardy, určená pro celou ČR.  
Proběhla diskuse nad tématem vysokorychlostní internet a páteřní sítě.  
 

5) Dotazy, podněty, různé  

Nepadl žádný návrh ani dotaz. 

 

6) Závěr 

Pan předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. 

 

 

 

 

 

V Olomouci dne ………………..  ………………………………. 

  Petr Kapounek 

předseda komise 

 

 

 

 

Přílohy:  Prezenční listina 


